
Schapenhouders  Drenthe  zijn
klaar met wolf: ‘Het is een
lustmoordenaar’
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Enkele schapenhouders in Zuidwest-Drenthe overwegen hun kudde
weg te doen omdat ze genoeg hebben van wolvenaanvallen. Vijf
schapenhouders  zijn  de  afgelopen  maanden  bij  tientallen
aanvallen gezamenlijk bijna zeventig schapen verloren, meldt
RTV Drenthe.

Lammert Koeling zegt er moedeloos van te worden. Een wolf viel
zijn kudde afgelopen weekend voor de zevende keer aan. “Toen
ik zondagochtend in de wei kwam, zag ik dat hij de strot had
doorgebeten van een schaap. Verder doet hij er niets mee. Hij
eet er niet van”, zegt hij tegen de regionale omroep. Koeling
spreekt van een lustmoordenaar.
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Hij vraagt zich hardop af of hij maar moet stoppen met schapen
houden. “Ik ben 73 jaar en heb al 50 jaar schapen. Ik heb dit
nog als hobby.” Als voorlopige oplossing heeft hij zijn dieren
15 kilometer verderop gezet. Daar is de wolf nog niet geweest,
zegt hij. “Ik hoop dat het goed gaat nu. Je gaat iedere morgen
weer heen en vraagt je af: hoe zou het zijn vanochtend? Nu
lopen ze hier. Maar dat geeft geen garantie.”

Wolfwerend raster
Koeling heeft de dieren achter twee stroomdraden gezet, maar
dat is niet genoeg om een wolf tegen te houden. Volgens hem
hebben  andere  schapenhouders  wel  een  wolfwerend  raster
geplaatst en andere maatregelen genomen zoals een hond en een
ezel bij de schapen. “En toch blijft de wolf toeslaan”, aldus
Koeling.

Zijn zoon Erwin heeft meer dan duizend schapen, verdeeld over
23 percelen. Hij verloor acht schapen in de afgelopen paar
maanden. Maar de dieren verplaatsen gaat niet zomaar omdat hij
dan  ook  zijn  wolfwerende  hek  moet  verplaatsen  en  dat  is
kostbaar. “Ik krijg 20.000 euro subsidie voor mijn hek en dat
lijkt veel, maar het is veel te weinig. De arbeid wordt niet
vergoed. Mijn inkomsten stijgen niet. Het levert zo niets meer
op.”

‘Ik zet ze op Marktplaats’
Ook de schapen van Stefan Worst zijn de afgelopen tijd zeven
keer aangevallen. Bij de laatste aanval kwam een schaap om het
leven en twee andere waren bijna dood. Uit frustratie zei hij
tegen  zijn  vader  dat  hij  zijn  kudde  op  Marktplaats  gaat
zetten.  Zijn  vriendin  plaatste  een  emotioneel  bericht  op
Facebook.  “Mijn  vriend  bleef  aanval  na  aanval  positief,
hoopvol en op zoek naar oplossingen. Maar toch zag ik vandaag
na de zevende aanval de radeloosheid toeslaan.”



Een  schadevergoeding  hebben  de  schapenhouders  nog  niet
ontvangen, terwijl zij de aanvallen in oktober en november al
hebben  gemeld.  Bij12,  dat  provincies  ondersteunt  met  de
uitvoering van wettelijke taken, erkent dat de termijn van zes
weken niet altijd wordt gehaald. Dat komt omdat er regelmatig
losse eindjes zijn in dossiers, zoals bij gewonde of vermiste
dieren.  En  soms  komt  de  factuur  van  een  dierenarts  of
destructiebedrijf  te  laat  binnen.

“We begrijpen de frustratie en vragen waarom dit zo lang moet
duren,  maar  tegelijkertijd  vraagt  dit  proces  wel  om
nauwkeurigheid  en  zijn  er  veel  verschillende  schijven  bij
betrokken”, zegt een woordvoerder van Bij12.

‘Afschieten geen optie’
De provincie Drenthe heeft een wolvenconsulent aangesteld die
schapenhouders advies gaat geven over preventieve maatregelen.
Volgens de omroep begint die volgende maand. Wat er nu precies
met de wolven moet gebeuren is niet helemaal duidelijk, maar
volgens de gebiedscommissie is afschieten geen optie.

“Ik  denk  dat  de  grens  pas  is  bereikt  als  de  wolf  heel
gevaarlijk gedrag vertoont richting mensen of in de stedelijke
omgeving gaat opereren. Dan kom je in de problemen. Maar op
dit moment denk ik dat er binnen de wetgeving niks mogelijk
is”, zegt een woordvoerder.

Geen prooidieren
Platform  Wolven  in  Nederland  erkent  het  probleem  van  de
Drentse schapenhouders. “We zien dat de huidige situatie voor
schapenhouders echt heel lastig is”, zegt een woordvoerder.
“We moeten als maatschappij wennen aan het feit dat de wolf
weer terug is. We zijn verleerd welke maatregelen we moeten
nemen nu ze hier weer rondlopen.”



De woordvoerder ziet in dat er een acuut probleem is voor de
houders van wie de dieren worden doodgebeten. Maar omdat de
wolf  een  beschermd  dier  is,  is  er  geen  snelle  makkelijke
oplossing, zegt hij. “Zeker in Drenthe niet, omdat daar een
beperkt aantal prooidieren leeft. Op de Veluwe lopen zwijnen
en herten rond zodat de wolf gevarieerd kan eten. Je kunt je
daarom afvragen of er zwijnen moeten worden toegelaten in
Drenthe, maar dat is een politieke keuze.”

Bekijk ook: 26 schapen toch gebeten door
wolf, allemaal dood
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